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Protokół Nr  XXI/08 

XXI  sesji  Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego,  
która odbyła się  w  dniu  15 grudnia 2008r. o  godz. 10.00,  

w  Świętokrzyskim Centrum Onkologii w Kielcach. 
 
Sesji przewodniczył pan Tadeusz Kowalczyk – Przewodniczący Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Sesja odbyła się wg następującego porządku obrad: 
 
1.Otwarcie  XXI sesji  Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego. 
2.Stwierdzenie kworum. 
3.Wybór sekretarzy obrad. 
4.Przyjęcie porządku obrad. 
5.Przyjęcie protokołów XIX, XX sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. 
6.Zgłoszenie interpelacji. 
7.Informacja    Marszałka  Województwa  z  działalności  Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego  w okresie pomiędzy sesjami. 
8.Informacja  Przewodniczącego   i   Wiceprzewodniczących Sejmiku 
o działaniach podejmowanych  w okresie pomiędzy sesjami. 
8a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
jednostkom samorządu terytorialnego województwa świętokrzyskiego w ramach 
programu budowy kompleksów sportowych pn. „Moje Boisko – Orlik 2012.” 

a) wystąpienie Członka Zarządu –  Lecha Janiszewskiego 
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 
d) dyskusja  
e) głosowanie uchwały. 

9.Rozpatrzenie  projektów  uchwał  w  sprawie: 
9.1. zmiany uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z 
dnia 4 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia budżetu województwa na 2008r. 
(dwa projekty).  
9.2.  zmian  w  budżecie  województwa na 2008r. 
9.3.wydatków budżetu województwa, które w 2008r. nie wygasają z upływem 
roku budżetowego. 

a) wystąpienie Marszałka Województwa 
b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwał. 

10. Rozpatrzenie     projektu      uchwały    w    sprawie   ustalenia  
Kryteriów       podziału   środków   Funduszu  Pracy   dla   samorządów  
powiatowych na finansowanie  w   2009   roku  programów  na  rzecz promocji 
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zatrudnienia,  łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej oraz 
innych zadań fakultatywnych”. 

a) wystąpienie Członka Zarządu - Marka Gosa 
b) stanowisko  Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą 
c) dyskusja 
d) głosowanie uchwały. 

11.Powołanie  Skarbnika Województwa Świętokrzyskiego. 
a) powołanie Komisji Skrutacyjnej 
b) wystąpienie Marszałka Województwa 
c) przeprowadzenie głosowania przez Komisję Skrutacyjną 
d) ogłoszenie wyników głosowania 
e) stwierdzenie podjęcia uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 
Województwa Świętokrzyskiego do Europejskiej Sieci Regionalnego 
Dziedzictwa Kulinarnego /European Network of Regional Culinary Hertige/. 

a) wystąpienie Członka Zarządu –  Marka Gosa 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Oświadczenia Sejmiku w sprawie 
reorganizacji sądów powszechnych w Polsce. 

a) wystąpienie Przewodniczącej Komisji Samorządu Terytorialnego 
b) dyskusja  
c) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia od osób fizycznych 
nieruchomości przeznaczonych pod budowę zbiornika wodnego Wierna rzeka 
na rzece Łososinie.  

a) wystąpienie Członka Zarządu – Marka Gosa 
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą 
c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 
d) dyskusja  
e) głosowanie uchwały. 

15. Sprawy różne. 
16.Zamknięcie   obrad  XXI  sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Przebieg sesji. 

Ad 1. 

Przewodniczący obrad otworzył obrady XXI sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości zgodnie z załączonymi 
listami obecności (zał. nr 1, 2, 3).  
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Ad 2. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż w sesji uczestniczy 27 radnych, tym 
samym obrady są prawomocne. 

Ad 3. 

Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych:  Agnieszkę Szlęk i Jarosława 
Przygodzkiego.  

Ad 4. 

Radni otrzymali porządek obrad sesji (załącznik nr 4). 

Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie uwag do porządku obrad sesji.  

Pan Adam Jarubas -     marszałek województwa wniósł o rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom 
samorządu terytorialnego województwa świętokrzyskiego w ramach programu 
budowy kompleksów sportowych pn. „Moje Boisko – Orlik 2012” oznaczonej 
jako dotychczasowy punkt 13,  przed przystąpieniem do realizacji punktu 9,  
(jako punkt 8a). Uzasadnił, iż decyzja o podjęciu tej  uchwały warunkuje 
dokonanie  zmian w budżecie województwa.  

Przewodniczący obrad zauważył, iż wniosek dotyczy jedynie zmiany 
kolejności omawiania poszczególnych punktów porządku obrad. Poddał pod 
głosowanie porządek obrad uwzględniający zgłoszony wniosek.  
 
Sejmik - jednogłośnie- przyjął porządek obrad wraz z proponowaną zmianą tzn. 
punkt13 zostanie zrealizowany jako punkt 8a, natomiast punkty następujące po 
p. 13 zmienią odpowiednio kolejność. 

Ad 5. 

Przewodniczący obrad poinformował, że protokoły z XIX  
i XX sesji Sejmiku, były wyłożone do wglądu. Zapytał, czy radni zgłaszają 
jakieś uwagi do ww. protokołów? Wobec braku zastrzeżeń oznajmił, iż 
protokoły z XIX i XX sesji  zostały przyjęte przez Sejmik.   

Ad 6. 

W punkcie interpelacje głos zabrali: 

Radny Wojciech Borzęcki - w sprawie remontu drogi na odcinku Rzeczyca 
Mokra-Dwikozy (załącznik nr 5 ), 
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-w sprawie remontu drogi wojewódzkiej nr 871 na odcinku Iwaniska- 
Klimontów- Koprzywnica (załącznik nr 6),  

-w sprawie uruchomienia środków pochodzących z Regionalnego Programu 
Operacyjnego w celu zminimalizowania skutków światowego kryzysu 
(załącznik nr 7), 

Radny Józef Adamczak 
  -w sprawie prawidłowego oznakowania dojazdu do Rezerwatu Przyrody -          
Góry Pieprzowe z drogi wojewódzkiej nr 777 tzn. z ul. Lubelskiej  w stronę 
Kamienia Łukawskiego (załącznik nr 8). 
 
Ad 7. 
,,Informacja Marszałka z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 
w okresie pomiędzy sesjami’’ została przyjęta przez Sejmik bez uwag (załącznik 
nr 9 ). 
 
Ad 8. 
,,Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 
podejmowanych w okresie pomiędzy sesjami’’ została przyjęta przez Sejmik 
bez uwag (załącznik nr 10). 
 
Ad 8a. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
jednostkom samorządu terytorialnego województwa świętokrzyskiego w ramach 
programu budowy kompleksów sportowych pn. „Moje Boisko – Orlik 2012” 
(załącznik nr 11). 
 
Pan Lech Janiszewski - członek zarządu województwa przedstawił projekt 
uchwały, omówił treść i zwrócił się o podjęcie przez Sejmik. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Józefowi Żurkowi- 
przewodniczącemu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, który poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu  ww. projektu uchwały (Opinia nr 37/08 stanowi 
załącznik nr 12). 
 
Następnie głos zabrał radny Wojciech Borzęcki - przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów, który również powiadomił o pozytywnym zaopiniowaniu 
ww. projektu uchwały (Opinia nr 192/08 stanowi załącznik nr 13). 
 
Głosów w dyskusji nie było.  
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
województwa świętokrzyskiego w ramach programu budowy kompleksów 
sportowych pn. „Moje Boisko – Orlik 2012”. Zapytał, kto  z radnych jest za 
podjęciem uchwały,  kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/352/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 14.  
 
Ad 9. 
 
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie : 
 9.1. zmiany uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z  dnia 4 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia budżetu województwa na 2008r. 
(dwa projekty, które stanowią załączniki nr 15, 16)  
 9.2. zmian w budżecie województwa na 2008r. (załączniki nr:17, 18, 19 20, 21, 
22, 23, 24, 25, 26, 27, 28, 29, 30, 31). 
9.3. w sprawie wydatków budżetu województwa, które w 2008r. nie wygasają 
z upływem roku budżetowego (załącznik nr 32). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Adamowi Jarubasowi- 
marszałkowi województwa,  który  omówił kolejno ww. projekty uchwał:  
 
1.Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 lutego 2008r., w sprawie uchwalenia 
budżetu województwa na 2008 rok. 
Zmiany polegają na ustaleniu: 
- planu przychodów funduszy celowych w kwocie 4.730.000 zł.,   
- planu wydatków funduszy celowych w kwocie 4.980.566 zł.  
- planu Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym: po 
stronie przychodów w kwocie 1.710.000 zł., oraz po stronie wydatków 
w kwocie 1.486.000 zł.  
  
2. Projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany uchwały Nr XII/214/08  Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 lutego 2008r., w sprawie uchwalenia 
budżetu województwa na 2008 rok.  
Zmiany polegają na ustaleniu: 
- planu przychodów funduszy celowych w kwocie 5.640.000 zł., 
- planu wydatków funduszy celowych w kwocie 5.970.566 zł.,     
- planu Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych po stronie przychodów w kwocie 
3.930.000 zł., oraz po stronie wydatków w kwocie 4.484.566 zł. 
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3.projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
dotyczący zmian w planie wydatków, polegających na przesunięciu między 
paragrafami w ramach działu 852 – Pomoc Społeczna na kwotę 3.000 zł., z 
przeznaczeniem na pokrycie wynagrodzeń osobowych wraz z pochodnymi 
pracowników realizujących zadanie p.n. koordynacja systemów zabezpieczenia 
społecznego w zakresie świadczeń rodzinnych. 
 
4. projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków budżetu w dziale 801 
– Oświata i wychowanie  o kwotę 86.194 zł., pochodzącą z dochodów 
uzyskiwanych przez Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia  Nauczycieli w 
Kielcach, z przeznaczeniem na bieżące funkcjonowanie Świętokrzyskiego 
Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach. 
 
5. projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków w dziale 801 – 
Oświata i wychowanie o kwotę 14.025 zł., pochodzącą ze środków otrzymanych 
z Centrum Metodycznego Pomocy Psychologiczno-Pedagogicznej z siedzibą 
w Warszawie z przeznaczeniem dla Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli w Kielcach, na realizację zadania „Uspołecznienie szkoły poprzez 
współpracę z rodzicami i środowiskiem lokalnym, aktywizację uczniów i liderów 
- szkolenia dla nauczycieli” w ramach rządowego programu „Szkoła bezpieczna 
i przyjazna”. 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok , 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków w dziale 801 – 
Oświata i wychowanie o kwotę 14.025 zł., pochodzącą ze środków otrzymanych 
z Centrum Metodycznego Pomocy Psychologiczno-Pedagogicznej z siedzibą w 
Warszawie z przeznaczeniem dla Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli w Kielcach, na realizację zadania „Uspołecznienie szkoły poprzez 
współpracę z rodzicami i środowiskiem lokalnym, aktywizację uczniów i liderów 
- szkolenia dla nauczycieli” w ramach rządowego programu „Szkoła bezpieczna 
i przyjazna”. 
 
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków w dziale 900 – 
Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 182.237,50 zł., 
pochodzącą z dotacji otrzymanej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach, na finansowanie lub 
dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 
jednostek sektora finansów publicznych, z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zadania pn.: ”Dostawa i wdrożenie systemu informatycznego do obsługi opłat za 
korzystanie ze środowiska”. 
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8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
dotyczący zmian w planie wydatków, polegających na przesunięciu między 
paragrafami w ramach działu  750 – Administracja publiczna i rozdziału  75011 
– Urzędy wojewódzkie  na kwotę 22.627 zł, z  przeznaczeniem na koszty 
wynagrodzenia pracowników realizujących zadania z zakresu administracji 
rządowej.  
 
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
dotyczący zmian w planie wydatków,  polegających na przesunięciu między 
paragrafami w ramach działu 150 – Przetwórstwo przemysłowe i rozdziału 
15013 – Rozwój kadr nowoczesnej gospodarki i przedsiębiorczości  na kwotę 
14.000,00 zł.,  z przeznaczeniem na pokrycie kosztów wynagrodzeń osób 
zatrudnionych do obsługi księgowej projektu w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki 2007 – 2013, Priorytet VIII Regionalne kadry gospodarki, 
Działanie 8.2 Transfer wiedzy, Poddziałanie 8.2.2 Regionalne strategie 
innowacji.   
 
10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków w dziale 801 – 
Oświata i wychowanie o kwotę 45.099,60 zł., pochodzącą z Fundacji Rozwoju 
Systemu Edukacji – Narodowej Agencji Programu „Uczenie się przez całe 
życie”, z przeznaczeniem na realizację projektu „Leonardo da Vinci”, działanie 
„Individualized Learning Pathways” w ramach programu „Uczenie się przez 
całe życie”, którego bezpośrednim beneficjentem jest Świętokrzyskie Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach. 
    
11. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków w dziale 801 – 
Oświata i wychowanie o kwotę  83.907 zł., pochodzącą z dochodów 
uzyskiwanych przez Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia  Nauczycieli w 
Kielcach, z przeznaczeniem na bieżące funkcjonowanie Świętokrzyskiego 
Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach.  
 
12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu wydatków w dziale 921 – Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego o kwotę 100.000 zł, z przeznaczeniem na wykonanie 
remontu pomieszczeń w WDK w Kielcach oraz na pokrycie kosztów organizacji 
imprez związanych z obchodami 90 – tej rocznicy odzyskania niepodległości 
oraz pokryciu zwiększonej kwoty wydatków z  przychodów pochodzących z 
wolnych środków z lat ubiegłych.   
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13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków w dziale 750 – 
Administracja publiczna, rozdziale 75018 – Urzędy marszałkowskie o kwotę 
485.000 zł., stanowiącą środki dotacji rozwojowej  dla Instytucji Pośredniczącej 
na funkcjonowanie Regionalnych Ośrodków Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
z przeznaczeniem na realizację Działania 10.1 w ramach Priorytetu X. Pomoc 
Techniczna (ŚBRR).          
 
14. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków w dziale 801 – 
Oświata i wychowanie, rozdziale 80146 – Dokształcanie i doskonalenie 
nauczycieli    o kwotę 1.000.000 zł.,  stanowiącą środki otrzymane z  Kuratorium 
Oświaty w Kielcach, z przeznaczeniem dla Świętokrzyskiego Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach na organizację kursu doskonalącego w 
ramach projektu KPRM Komputer dla ucznia  
„Szkolenie w zakresie doskonalenia warsztatu pracy  nauczycieli w zakresie 
rozwoju kompetencji kluczowych”.  
 
15. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów w dziale 150 – Przetwórstwo 
przemysłowe o łączną kwotę 127.490 zł., stanowiącą środki pochodzące ze 
zwrotu niewykorzystanych dotacji przez beneficjenta, dotyczące Działania 3.4 
„Mikroprzedsiębiorstwa” w ramach Priorytetu III Rozwój lokalny, 
Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego (powyższe 
środki przeznaczone zostaną na zwrot wykorzystanych niezgodnie  z 
przeznaczeniem przez beneficjenta dotacji celowych i środków pochodzących z 
budżetu Unii Europejskiej).  
 
16. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów budżetu województwa na 2008 
rok o kwotę 1.309.131,54 zł., stanowiącą środki z budżetu Unii Europejskiej na 
zwrot pożyczki na prefinansowanie Działań w ramach Zintegrowanego 
Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, z przeznaczeniem na realizację 
Priorytetu II: Działanie 2.5  „Promocja przedsiębiorczości,  Działanie 2.6 
„Regionalne Strategie Innowacyjne i transfer wiedzy, Działanie 2.1 „Rozwój 
umiejętności powiązany z potrzebami regionalnego rynku pracy  i możliwości 
kształcenia ustawicznego w regionie”, Działanie 2.3 „Reorientacja zawodowa 
osób odchodzących z rolnictwa”, Działanie 2.2 „ Wyrównywanie szans 
edukacyjnych  poprzez programy stypendialne”, typ I Wspieranie rozwoju 
edukacyjnego młodzieży wiejskiej. 
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17. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2008 rok, 
polegających na zwiększeniu plan dochodów i wydatków w dziale 801 – 
Oświata i wychowanie o kwotę 20.821,60 zł., stanowiącą środki otrzymane z  
Kuratorium Oświaty w Kiecach, z przeznaczeniem dla Świętokrzyskiego 
Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach na: realizację kursu 
doskonalącego – „Grafika komputerowa i technologia www pracy nauczyciela”, 
realizację szkolenia rady pedagogicznej – „Prawa człowieka w realizacji 
podstaw programowych na różnych etapach kształcenia dla nauczycieli szkół i 
placówek z województwa Świętokrzyskiego”, realizację kursu doskonalącego – 
„Fundusze europejskie szansą rozwoju szkoły/placówki. Jak przygotować i 
zrealizować dobry projekt?” dla nauczycieli szkół i placówek z województwa 
świętokrzyskiego.  
 
18 .Projekt uchwały w sprawie  wydatków budżetu województwa, które w 2008 
roku nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
 
Przewodniczący obrad  udzielił głosu radnemu Wojciechowi Borzęckiemu 
przewodniczącemu Komisji Budżetu i Finansów, który poinformował  
o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję Budżetu  
i Finansów (Opinie od nr. od 174 -191/08 stanowią odpowiednio załączniki o nr. 
od 33- 50).  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
  
Przewodniczący obrad poddał kolejno projekty uchwał pod głosowanie. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XII/214/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 
lutego 2008r., w sprawie uchwalenia budżetu województwa na 2008 rok 
dotyczącej ustalenia  planu przychodów funduszy celowych w kwocie 
4.730.000 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/353/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 51 do protokołu. 
  
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XII/214/08  Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 
4 lutego 2008r., w sprawie uchwalenia budżetu województwa na 2008 rok 
polegającej na ustaleniu  planu przychodów funduszy celowych w kwocie 
5.640.000 zł. i planu wydatków funduszy celowych w kwocie 5.970.566 zł.,     
kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  
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Uchwała Nr XXI/354/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian  
w budżecie województwa na 2008 rok, dotyczących zmian w planie wydatków, 
polegających na przesunięciu między paragrafami w ramach działu 852 – 
Pomoc Społeczna na kwotę 3.000 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/355/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian  
w budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków budżetu w dziale 801 – Oświata i wychowanie  o kwotę 
86.194 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/356/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
14.025 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/357/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 55 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok , polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
14.025 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/358/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska o kwotę 182.237,50 zł., , kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania?  
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Uchwała Nr XXI/359/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, dotyczących zmian w planie wydatków, 
polegających na przesunięciu między paragrafami w ramach działu  750 – 
Administracja publiczna i rozdziału  75011 – Urzędy wojewódzkie  na kwotę 
22.627 zł ., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/360/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 58 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, dotyczących zmian w planie wydatków,  
polegających na przesunięciu między paragrafami w ramach działu 150 – 
Przetwórstwo przemysłowe i rozdziału 15013 – Rozwój kadr nowoczesnej 
gospodarki i przedsiębiorczości  na kwotę 14.000,00 zł., kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania?  
 
Uchwała Nr XXI/361/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
45.099,60 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/362/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 60 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
 83.907 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/363/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 61 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
wydatków w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego o kwotę 
100.000 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
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 Uchwała Nr XXI/364/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi  załącznik nr 62 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków w dziale 750 – Administracja publiczna, rozdziale 75018 
– Urzędy marszałkowskie o kwotę 485.000 zł., kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/365/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 63 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów i wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie, rozdziale 80146 – 
Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli     o kwotę 1.000.000 zł., kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/366/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 64 do protokołu. 
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów w dziale 150 – Przetwórstwo przemysłowe o łączną kwotę 
127.490zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/367/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 65 do protokołu. 
  
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu planu 
dochodów budżetu województwa na 2008 rok o kwotę 1.309.131,54 zł., kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/368/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 66 do protokołu.  
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian w 
budżecie województwa na 2008 rok, polegających na zwiększeniu plan 
dochodów i wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 
20.821,60 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr XXI/369/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 67 do protokołu.  
 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie 
wydatków budżetu województwa, które w 2008 roku nie wygasają  
z upływem roku budżetowego, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/370/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 68 do protokołu. 
 
Ad 10.  
 
Radni otrzymali projekt uchwały    w    sprawie   ustalenia  
„Kryteriów     podziału   środków   Funduszu  Pracy   dla   samorządów  
powiatowych na finansowanie  w   2009   roku  programów  na  rzecz promocji 
zatrudnienia,  łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej oraz 
innych zadań fakultatywnych” (załącznik nr 69). 
 

Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Markowi Gosowi- członkowi 
zarządu województwa, który przedstawił projekt uchwały, omówił  treść oraz 
wniósł o podjęcie ww. uchwały przez Sejmik. 
 
Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Jarosławowi 
Przygodzkiemu - przewodniczącemu Komisji Strategii Rozwoju, Promocji  
i Współpracy z Zagranicą, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
ww. projektu ( Opinia nr 48/08 stanowi załącznik nr 70). 
  
W dyskusji głos zabrał radny Józef Bąk. 
Zaproponował, aby część środków finansowych, przeznaczonych na różne 
formy szkolenia, skierować na dofinansowanie szkół zawodowych. Według 
radnego - wyższość doświadczenia nad przygotowaniem teoretycznym jest 
oczywista. 
 
Propozycję tę poparł Tadeusz Kowalczyk- przewodniczący Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem 
uchwały w sprawie „Kryteriów       podziału   środków   Funduszu  Pracy   
dla  samorządów  powiatowych na finansowanie  w   2009   roku  programów  
na  rzecz promocji zatrudnienia,  łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji 
zawodowej oraz innych zadań fakultatywnych”, kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr XXI/371/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 71 do protokołu. 
 
Ad 11. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, iż w związku z umieszczeniem 
w porządku obrad sesji punktu dotyczącego odwołania i powołania skarbnika, 
zachodzi potrzeba powołania Komisji Skrutacyjnej. Zwrócił się do radnych 
o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej.  
 
Przewodniczący obrad stwierdził, iż został zaproponowany następujący skład  
Komisji Skrutacyjnej: Wojciech Borzęcki, Wojciech Kurek, Mieczysław 
Gębski. 
 
Wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 
 
Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za powołaniem Komisji 
Skrutacyjnej w ww. składzie, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Przewodniczący obrad oznajmił, iż Sejmik jednogłośnie zatwierdził ww. skład 
Komisji Skrutacyjnej.  
 
W dalszej części, udzielił głosu panu Adamowi Jarubasowi- marszałkowi 
województwa, który zwrócił się do radnych o poparcie kandydatury pani Marii 
Fidzińskiej- Dziurzyńskiej na stanowisko skarbnika województwa. Propozycję 
swą umotywował ogromnym doświadczeniem kandydatki.  
 
Następnie przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem do pani Marii 
Fidzińskiej - Dziurzyńskiej, czy wyraża zgodę na kandydowanie? 
 
Otrzymał pozytywną odpowiedź.   
 
W trakcie konstytuowania się Komisji Skrutacyjnej, przewodniczący obrad 
odczytał terminarz posiedzeń komisji problemowych, a następnie udzielił głosu 
radnemu Józefowi Bąkowi.   
 
Radny zwrócił się do przewodniczącego Sejmiku z propozycją, aby upomnienia 
dotyczące obowiązku uczestnictwa w posiedzeniach komisji oraz sesjach 
Sejmiku, były wysyłane tym radnym, którzy nie wykazują zasadniczego 
stosunku do obowiązków. 
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Odnosząc się do wypowiedzi radnego Józefa Bąka, przewodniczący Sejmiku 
Tadeusz Kowalczyk poinformował, iż  (w związku z niską frekwencją na 
posiedzeniach komisji) wszyscy radni otrzymali informację przypominającą  
o obowiązku uczestnictwa w posiedzeniach komisji, a w razie niemożności 
dopełnienia ww. obowiązku- dostarczenia usprawiedliwienia. 
 
Następnie, za zgodą przewodniczącego obrad, głos zabrał pan Mirosław 
Pawlak- Prezes Zarządu Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży 
Pożarnych, który wyraził słowa podziękowania za środki finansowe -w kwocie 
800 tysięcy zł - przekazane przez Sejmik (zakupiono 15 samochodów  
i sprzęt pożarniczy).  Ponadto, wszystkim zebranym złożył najlepsze życzenia 
świąteczne. 
 
Przewodniczący obrad  podziękował za życzenia i również złożył- na ręce 
pana posła Mirosława Pawlaka - świąteczne życzenia wszystkim 
parlamentarzystom. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Wojciechowi Borzęckiemu- 
przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej, który przypomniał zasady 
głosowania. Komisja przystąpiła do przeprowadzenia głosowania. Po wrzuceniu 
kart do urny, przewodniczący obrad zarządził 15. minutową przerwę  
w posiedzeniu Sejmiku. 
 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Za zgodą przewodniczącego obrad głos zabrał radny Wojciech Borzęcki, 
który poinformował, iż w głosowaniu tajnym oddano 26 głosów ważnych-  
w tym: 24 głosy ,,za” , głosów ,,przeciw” nie było oraz 2 głosy ,,wstrzymujące”. 
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej poinformował, że zgodnie z wynikami 
tajnego głosowania, pani Maria Fidzińska- Dziurzyńska została powołana 
z dniem 16.01.2009r.na stanowisko Skarbnika Województwa Świętokrzyskiego 
(protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 72). 
 
Przewodniczący obrad - zgodnie z procedurą – odczytał treść uchwały 
w sprawie powołania Skarbnika Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Uchwała Nr XXI/372/08 ww. sprawie stanowi załącznik nr 73 do protokołu.   
 
Ad 12. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 
Województwa Świętokrzyskiego do Europejskiej Sieci Regionalnego 
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Dziedzictwa Kulinarnego /European Network of Regional Culinary Heritage/ 
(załącznik nr 74). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Markowi Gosowi - członkowi 
zarządu województwa, który przedstawił projekt uchwały, omówił treść oraz 
wniósł o  podjęcie. 
 
Następnie głos zabrał radny Józef Kwiecień - przewodniczący Komisji 
Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska, który poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu (Opinia nr 29/08  stanowi załącznik 
nr 75). 
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Województwa 
Świętokrzyskiego do Europejskiej Sieci Regionalnego Dziedzictwa Kulinarnego 
/European Network of Regional Culinary Heritage/, kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/371/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 76 do protokołu. 
 
Ad 13. 
 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Oświadczenia Sejmiku  
w sprawie reorganizacji sądów powszechnych w Polsce ( załącznik nr 77). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnej Agnieszce Szlęk- 
przewodniczącej Komisji Samorządu Terytorialnego, która wyjaśniła 
przyczyny podjęcia przez Komisję inicjatywy uchwałodawczej dotyczącej 
reorganizacji sądów. Radna poinformowała, że we wrześniu i październiku br. 
wpłynęły cztery pisma od rad powiatów (włoszczowskiego, staszowskiego, 
kazimierskiego oraz opatowskiego) wyrażające dezaprobatę w związku  
z zarysowującą się koncepcją likwidacji ,,małych” sądów. Dodała ponadto, że 
likwidacja czterech bądź pięciu sądów (z terenu województwa 
świętokrzyskiego) narazi na ogromne koszty i niedogodności mieszkańców 
danych terenów. Podkreśliła, że interwencja Komisji w tej sprawie, wychodzi 
naprzeciw oczekiwaniom społeczności lokalnych i chroni ich interesy. 
Następnie radna   odczytała treść uchwały i wniosła o jej przyjęcie .    
 
W dyskusji głos zabrali: 
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Prezes Sądu Okręgowego - pan Bogusław Sędkowski, który wyjaśnił 
przyczyny zaistniałego problemu.   
W 2001r. zostały zlikwidowane Kolegia ds. wykroczeń i to zainicjowało 
problem ,,małych” sądów. W tym czasie, w miejsce ww. kolegiów, powołano 
sądy grodzkie, które nie zostały wyodrębnione jako samodzielne jednostki (są 
przypisane do sądów rejonowych). Dodał również, iż niektóre sądy rejonowe -  
w obecnym czasie - mają większe wydziały grodzkie niż karne. Zamiar 
likwidacji ,,małych” sądów, liczących poniżej 10. sędziów zrodził się z faktu 
poszukiwania oszczędności.  
Poinformował, że realna jest likwidacja jedynie sądów poniżej pięciu sędziów.  
Zauważył, że te posunięcia spowodują likwidację wielu pomocniczych 
stanowisk pracy. Według pana Sędkowskiego   owa likwidacja sądów – 
w gruncie rzeczy - ma polegać na likwidacji administracji. Zaznaczył przy tym, 
iż wspomniana likwidacja nie oznacza fizycznego niebytu sądów (likwidacja 
sądów oznaczać ma ich likwidację jako jednostek administracyjnych 
sądownictwa, nie zaś komórki istniejącej na danym terenie). Wyżej opisane 
działania zmierzają do tego, aby w miejsce likwidowanych sądów powstały roki 
sądowe (czyli sądy stale funkcjonujące w danej miejscowości ) lub tzw. 
jednostki zamiejscowe (np. sąd macierzysty będzie w Pińczowie, 
a w Kazimierzy Wielkiej będzie funkcjonował stały oddział sądu, w którym 
stanowisko prezesa sądu zostanie zastąpione stanowiskiem  kierownika 
jednostki zamiejscowej). Dodał, że należy mieć na uwadze, iż zabiegi te 
zmniejszą obsługę administracyjną,  oraz spowodują niesamodzielność ww. 
jednostek.  
 
Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Józefowi Bąkowi, 
który podkreślił, iż z wypowiedzi  pana Bogusława Sędkowskiego wyłania się 
pełny obraz sytuacji dotyczącej sądów. Obawy radnego, dotyczące likwidacji 
sądu np. w Staszowie, zostały rozwiane, gdyż likwidacji ulegnie jedynie 
administracja ww. sądu. Radny optuje za wszelkimi działaniami zmierzającymi 
do zmniejszenia  administracji. 
 
Ponadto głos zabrał radny Leszek  Bugaj, który również podkreślił rzeczowy 
wkład Prezesa Sądu Okręgowego w dyskusję. Zaznaczył, iż wyżej poruszany 
temat jest bardzo rozległy. Radny zauważył, że z jednej strony mamy likwidację 
sądów jako jednostki - w obiegowej opinii - nie cieszącej się sympatią (więc 
teoretycznie zabiegi te powinny przynieść ulgę przeciętnemu obywatelowi), zaś 
z drugiej strony każdy proces likwidacyjny pociąga za sobą liczne głosy 
sprzeciwu, gdyż wiąże się z likwidacją  wielu miejsc pracy. Dodał ponadto, iż  
w obliczu coraz bardziej odczuwalnych skutków światowego kryzysu, 
wprowadzanie oszczędności jest procesem nieuniknionym. Radny wyraził 
przekonanie, iż  działania  te nie powinny mieć negatywnego wpływu na 
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wydolność sądów. Zaproponował przy tym, że należy dokonać głębszej analizy 
całego problemu i dopiero wtedy wrócić do omawianej kwestii.  
 
Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Józefowi 
Grabowskiemu, który przypomniał, iż w br. składał  interpelację w sprawie 
niezgodności podziału administracyjnego z przynależnością do określonej 
jurysdykcji. Podał przykłady: sprawy dochodzeniowe gminy Ćmielów prowadzi 
prokuratura ostrowiecka, zaś  ww. gmina objęta jest jurysdykcją sądu  
w Opatowie. Podobnie rzecz się ma z  gminami: Łagów i Nowa Słupia, które 
podlegają prokuraturze ostrowieckiej, natomiast objęte są jurysdykcją sądu  
w Kielcach. Radny zwrócił się z pytaniem do Prezesa Sądu Okręgowego- 
Bogusława Sędkowskiego, czy proponowane rozwiązania (dotyczące powstania 
oddziałów sądów) nie usprawnią ich działania? 
 
W dyskusji głos zabrał Tadeusz Kowalczyk - przewodniczący Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego, który stwierdził, iż  względy 
oszczędnościowe,  przemawiające za likwidacją sądów, są drugoplanowe i nie 
powinny być rozważane. Najważniejszy jest interes społeczności lokalnych.  
Przewodniczący Sejmiku wniósł zastrzeżenie do zapisu w treści 
,,Oświadczenia….”, z którego wynika, iż likwidacji ulegną wszystkie sądy 
rejonowe. Ewentualna koncepcja likwidacji ma dotyczyć - prawdopodobnie- 
sądów, w których pracuje mniej niż pięciu sędziów. Z tego powodu, 
przewodniczący Sejmiku opowiedział się za doprecyzowaniem sformułowania 
zawartego  w,,Oświadczeniu…”.    

Przewodniczący obrad udzielił głosu radnej Agnieszce Szlęk, która 
podziękowała panu Bogusławowi Sędkowskiemu za merytoryczny wkład  
w dyskusję. Ponadto, zwróciła się z podziękowaniami do przewodniczącego 
Sejmiku oraz radnych za tak ogromne zainteresowanie problematyką likwidacji 
,,małych” sądów. Poparła wniosek radnego Leszka Bugaja o przeniesienie 
dyskutowanego tematu na następne posiedzenie Sejmiku, dostrzegając  potrzebę 
głębszej analizy niektórych kwestii.   
 
Przewodniczący obrad poinformował, iż jeśli nie usłyszy sprzeciwu uzna, że 
Sejmik wyraził zgodę na przeniesienie tej tematyki na kolejną sesję. 
Wobec braku sprzeciwu, przewodniczący utrzymał w mocy swoje stwierdzenie.  
 
Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu  Bogusławowi 
Sędkowskiemu- Prezesowi Sądu Okręgowego, który odniósł się do 
wypowiedzi radnego Józefa Grabowskiego informując, iż zwrócił  się do 
Ministerstwa Sprawiedliwości o zmianę jurysdykcji sądów rejonowych  
w Sandomierzu i Opatowie. Dzięki temu do opatowskiego sądu przyłączone 
zostaną gminy Ożarów i Tarłów. Skutkiem tego działania będzie zażegnanie 
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groźby likwidacji sądu w Opatowie. Ponadto podzielił spostrzeżenie 
przewodniczącego Sejmiku, który zauważył, że sądy nie są od zarabiania, lecz 
zaspokajania potrzeb obywateli. Ponownie  wyraził sprzeciw wobec ewentualnej 
likwidacji  ,,małych” sądów rejonowych. 
 
Ad 14.  
 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie nabycia od osób fizycznych 
nieruchomości przeznaczonych pod budowę zbiornika wodnego Wierna rzeka 
na rzece Łososinie ( załącznik nr 78).  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Markowi Gosowi - członkowi 
zarządu województwa, który przedstawił projekt uchwały, omówił treść oraz 
wniósł o podjęcie przez Sejmik. 
 
Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Leszkowi 
Bugajowi- wiceprzewodniczącemu Komisji Strategii Rozwoju, Promocji  
i Współpracy z Zagranicą, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
ww. projektu uchwały (Opinia nr 49/08 stanowi załącznik nr 79). 
 
Radny Wojciech Borzęcki- przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały  
(Opinia nr 193/08 stanowi załącznik nr 80).  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem 
uchwały w sprawie nabycia od osób fizycznych nieruchomości przeznaczonych 
pod budowę zbiornika wodnego Wierna rzeka na rzece Łososinie, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXI/372/08 ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie 
i stanowi  załącznik nr 81 do protokołu. 
 
 Ad 15.  
 
W punkcie sprawy różne, przewodniczący obrad odczytał następujące 
komunikaty:  
-29.12.08r. o godz. 10.00 w sali nr 12 Urzędu Wojewódzkiego odbędzie się 
sesja Sejmiku , 
-radni proszeni są o zgłaszanie się  do  Kancelarii Sejmiku w celu odebrania 
kalendarzy 
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-dyr Marek Szczepanik zaprasza po odbiór gadżetów i innych materiałów 
reklamowych z logo ZPORR. 
  
Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu pani Marii Fidzińskiej 
Dziurzyńskiej, która podziękowała radnym za obdarzenie jej zaufaniem  
i powierzenie tak odpowiedzialnego stanowiska- skarbnika województwa. 
Podkreśliła, iż postara się sprostać nowemu wyzwaniu  
i z wielkim zaangażowaniem oraz rzetelnością wykonywać swoją pracę  Złożyła 
deklarację  godnego pełnienia tej funkcji. Przypomniała, że zarządzanie 
finansami jest sztuką bardzo trudną, wymagającą umiejętności przewidywania. 
W ostatnich latach sytuacja była o tyle dobra, że województwo uzyskiwało 
ponadplanowe dochody z działów w podatku dochodowym- głównie od osób 
prawnych- co pozwalało generować nadwyżki oraz gromadzić wkład własny na 
współfinansowanie projektów z udziałem środków unijnych. Ponadto wyraziła 
nadzieję, że pesymistyczne prognozy analityków, dotyczące skutków 
światowego kryzysu, nie sprawdzą się. Dzięki ogromnym środkom unijnym 
istnieje szansa spowolnienia procesu załamania gospodarki, a co za tym idzie- 
utrzymania stabilizacji finansowej. Pani Maria Fidzińska- Dziurzyńska 
podkreśliła, że skarbnik nie ma wpływu na pozyskiwanie dochodu ze źródeł 
zewnętrznych (nazywanych transferami z budżetu państwa). Poinformowała 
także o planowanych zmianach w sferze finansów publicznych, polegających na 
wprowadzeniu budżetu zadaniowego, który będzie bardziej przejrzysty. Jego 
zadaniem będzie eliminowanie wydatków zbędnych  oraz ograniczenie tych, 
które nie przynoszą wystarczających rezultatów. W budżecie oprócz kwot będą 
określone tzw. mierniki. Wprowadzenie ww. budżetu będzie możliwe po 
wdrożeniu specjalistycznych systemów informatycznych do zarządzania owym 
budżetem. Według pani Fidzińskiej- Dziurzyńskiej jest to- obecnie- jedno  
z najważniejszych zadań stojących przed województwem świętokrzyskim. 
Następnie, zwróciła się do pana Zdzisława Wojciechowskiego  
z podziękowaniami za propozycję pracy w Departamencie Finansów, złożoną jej 
3,5 roku temu- dzięki, której mogła wzbogacić swój warsztat zawodowy. 
Zaznaczyła, iż pan Wojciechowski dzielił się wiedzą, bogatym doświadczeniem, 
a także obdarzył ją życzliwością i zaufaniem. Następnie skierowała również 
słowa podziękowania do wszystkich, z którymi miała przyjemność 
współpracować. Kończąc wystąpienie, jeszcze raz podkreśliła swoje 
zobowiązanie dotyczące rzetelnej pracy, odpowiedzialności i sumienności.   
 
Przewodniczący obrad, na prośbę radnych, przypomniał, iż minęła 27. 
rocznica wprowadzenia stanu wojennego. Słowa przewodniczącego Sejmiku to 
ukłon w kierunku tych, którzy ucierpieli na skutek owych wydarzeń- bądź 
utraciwszy swoich bliskich, bądź płacąc cenę najwyższą jaką jest życie. 
Zaapelował, aby działania podejmowane były zawsze w taki sposób, by  
w  przyszłości nigdy więcej nie zaistniała  podobna sytuacji.  



21 
 

 

 
Następnie, za zgodą przewodniczącego obrad, głos zabrał radny Marek 
Bogusławski, który w związku z trudną sytuacją w Wojewódzkim 
Specjalistycznym Szpitalu Dziecięcym w Kielcach zaprosił Zarząd 
Województwa Świętokrzyskiego na posiedzenie Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Spraw Rodziny -17. 12. 08r.(środa) 
 
Przewodniczący obrad, w imieniu Prezydium Sejmiku, złożył życzenia 
świąteczne, podziękował wszystkim zebranym za dyscyplinę  
i porządek panujący na sali, a następnie zamknął XXI sesję Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego. 
 
 

Sekretarze obrad 

 

Radna Agnieszka Szlęk                                  Radny Jarosław Przygodzki 

 

……………………………..                               ……………………. 

 
Przewodniczący obrad 

 
 
Alfreda Zawierucha – Rubak                                  Tadeusz Kowalczyk 
 
Wiceprzewodnicząca Sejmiku                            Przewodniczący Sejmiku 
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